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Protokół 
z XX sesji Rady Gminy Pępowo 

w dniu 28 września 2020 r. 
 

Obradom przewodniczył Zenon Rogala - Przewodniczący Rady Gminy Pępowo. Sesja 
rozpoczęła się o godzinie 13:00 i trwała do godziny 15:30. Miejsce sesji – Gminny Ośrodek 
Kultury w Pępowie. 

W sesji uczestniczyło 13 radnych, tj. 86,7% ustawowego składu Rady, który stanowi 15 
radnych. Nieobecni byli radni: Ireneusz Matyla i Monika Przybył. Lista obecności stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
W obradach uczestniczyli również: Grzegorz Matuszak – Wójt Gminy Pępowo, Katarzyna 
Kmiecik-Rosa – Sekretarz Gminy, Kinga Klozińska-Antczak – Skarbnik Gminy, Grzegorz 
Wabiński – kierownik USC oraz Wydziału Spraw Obywatelskich, Józef Grobelny – kierownik 
Wydziału Służb Technicznych, Mirosława Bigaj – radna Rady Powiatu Gostyńskiego, Aneta 
Grzymisławska – księgowa Gminnego Ośrodka Kultury, Tomasz Gruetzmacher – podinspektor 
ds. sportu oraz Jagoda Kowalewska – inspektor ds. obsługi rady gminy i samorządów 
mieszkańców. 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie kworum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Składanie i rozpatrywanie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy Pępowo. 
6. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz treści udzielonych na 

nie odpowiedzi. 
7. Informacja o pracy wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy Pępowo za pierwsze półrocze 2020 

roku. 
9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały nr XIII/105/2019 Rady Gminy Pępowo z dnia 20 grudnia 
2019 r. w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania narkomanii na terenie 
gminy Pępowo na 2020 rok, 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2020-2030, 
c) zmian w uchwale budżetowej na rok 2020, 
d) uchwalenia programu współpracy Gminy Pępowo z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2021, 

e) zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Pępowo a Powiatem Gostyńskim. 
10. Wolne głosy i wnioski. 
11. Zamknięcie sesji. 

 
 

W punkcie 1 – otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Zenon Rogala, który 
powitał radnych oraz przedstawicieli Urzędu Gminy Pępowo. 
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 W punkcie 2 – Przewodniczący poprosił radnych o uruchomienie terminali do 
głosowania oraz o zalogowanie się do systemu. Stwierdził, że w obradach uczestniczy 
13 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować 
prawomocne uchwały. 
 
 W punkcie 3 – Przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 

W punkcie 4 – Wójt wnioskował o rozszerzenie porządku obrad XX sesji Rady Gminy 
Pępowo o dodatkowy punkt – informację o przebiegu wykonania budżetu gminy Pępowo za 
pierwsze półrocze 2020 roku. Wyjaśnił, iż jest obowiązek przedłożenia takiej informacji, 
a w dniu 4 września wydał zarządzenie w tej sprawie. 
Radni jednomyślnie przychylili się do wniosku wójta, w następstwie czego porządek obrad XX 
sesji Rady Gminy Pępowo został zmodyfikowany: zmianie uległa treść punktu 8., 
dotychczasowy punkt 8. – „Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: …” – stał się punktem 
9., punkt 9. – punktem 10., a punkt 10. – punktem 11. Innych wniosków nie zgłoszono. Imienne 
wykazy głosowań radnych oraz pierwotny porządek obrad stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
- Przewodniczący – poinformował, iż zmienił się tytuł uchwały, która będzie rozpatrywana 
w podpunkcie d); jest teraz krótszy i bardziej przejrzysty, natomiast treść uchwały pozostaje 
bez zmian. 
 

W punkcie 5 – Przewodniczący poinformował, że protokół z XIX sesji Rady Gminy 
Pępowo był do wglądu w biurze Rady, gdzie każdy mógł się z nim zapoznać, a ponadto radni 
otrzymali go w wersji elektronicznej. W związku z tym zaproponował przegłosowanie go bez 
odczytywania. Uwag do protokołu nie zgłoszono i przyjęto go jednomyślnie –  13 głosami „za”. 
Imienne wykazy głosowań radnych stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 6 – Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Biura 
Rady nie wpłynęły żadne interpelacje ani zapytania radnych. Nie wpłynęły też żadne 
odpowiedzi na wcześniej złożone interpelacje. 

 
W punkcie 7 – Wójt przedstawił informację na temat swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym – informacja w załączniku do niniejszego protokołu. Informację przyjęto bez 
uwag. 

 
W punkcie 8 – Informację o przebiegu wykonania budżetu gminy Pępowo za pierwsze 

półrocze 2020 roku przedstawiła Skarbnik Gminy Kinga Klozińska-Antczak – informacja 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Dyskusja: 
- Wójt – stwierdził, iż szereg zadań inwestycyjnych jest spowolniony czy wręcz 
niewykonywany z powodu pandemii koronawirusa; pewna asekuracja wynika też z tego, że 
gmina realizuje duże zadanie, jakim jest rozbudowa oczyszczalni ścieków. Podkreślił, że mimo 
to wszystkie  zaplanowane zadania inwestycyjne zostaną zrealizowane. 
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- Radny Józef Śląski – zapytał, czy z podatkiem od nieruchomości prywatnych zalegają te same 
osoby, które zalegały w latach poprzednich. 
- Skarbnik – odpowiedziała, iż przeważnie są to te same osoby. Dodała, że zaległości 
zwiększają się z każda ratą, co skutkuje prowadzeniem egzekucji należności przez urząd 
skarbowy czy też komornika sądowego. 
- Wójt – potwierdził, iż są to z reguły te same osoby, które powtarzają zaległości z roku na rok. 
Dodał, iż jest też grupa osób, które nie płacą, ale po otrzymaniu wezwania do dokonania 
płatności tę należność regulują. Poinformował ponadto, że gmina „podwiesza się” pod wszelkie 
egzekucje komornicze, jakie są prowadzone, jednak w wielu przypadkach są to działania 
nieskuteczne, ponieważ komornik ogłasza sprzedaż, ona nie następuje i temat jest odsuwany 
w czasie. Nadmienił, iż poczynił pewne ustalenia z dwójką zatwardziałych dłużników, którzy 
mają regulować bieżące zobowiązania, a w zamian będzie można wrócić do tematu 
częściowego umorzenia należności sięgających lat 2001-2002. Stwierdził, że gmina Pępowo 
nie jest odosobniona w tym problemie, jednak p. Małgorzata Kęsy, która zajmuje się tymi 
sprawami, jest dość aktywnym i zaangażowanym pracownikiem, co znajduje odzwierciedlenie 
w słowach samego Naczelnika Urzędu Skarbowego. 
- Radny Zygmunt Gulcz – zapytał, czy jest szansa, aby zrealizować plan dochodów ze 
sprzedaży nieruchomości, a jeśli nie, to w jakim procencie mógłby zostać zrealizowany. Chciał 
się też dowiedzieć, czy znany jest termin przekazania przez gminę Krobia dotacji na rozbudowę 
oczyszczalni ścieków. Odnosząc się do wydatków zauważył, że planowane wydatki na dowóz 
dzieci do szkół i na utrzymanie stołówki szkolnej zostały zrealizowane 
w niskim stopniu. Zapytał, czy będą z tego tytułu jakieś realne oszczędności, czy może 
w drugim półroczu zostanie to nadrobione i wydatki zostaną zrealizowane w 100%. 
- Przewodniczący – zauważył, że dowozów nie da się nadrobić, chyba że autobusy jeździłyby 
dwa razy wkoło. Podsumował, że z tego tytułu muszą być oszczędności. 
- Wójt – przyznał, że nie uda się do końca zrealizować planowanych dochodów ze sprzedaży 
mienia i jest to praktyka stosowana co roku. Wyjaśnił, że w pierwszym półroczu tej sprzedaży 
praktycznie nie było, natomiast w ubiegłym tygodniu sfinalizowano sprzedaż dwóch działek 
w Siedlcu, a w listopadzie będzie licytowane mieszkanie komunalne w Skoraszewicach. 
Nadmienił, iż gmina zamierza wykupić grunt pod rozbudowę ul. Wiejskiej i sprzedać jego 
właścicielowi inny grunt – z tego tytułu również będzie wpływ do budżetu. Podsumował, iż 
dochody z tytułu sprzedaży nieruchomości zostaną na koniec roku zrealizowane w ok. 50-60%, 
co będzie dobrym wynikiem i nie powinno mieć większego wpływu na zbilansowanie budżetu 
gminy. 
 Odnosząc się do dotacji z gminy Krobia poinformował, że pieniądze zostały przelane 
w sierpniu i faktura za rozbudowę oczyszczalni ścieków opiewająca na 2,8 mln zł została 
zapłacona. Przypomniał, że omawiana informacja przedstawia stan realizacji budżetu gminy na 
dzień 30 czerwca, zatem niektóre wskaźniki procentowe mogły już ulec znaczącej zmianie. 
  Odpowiadając na ostatnie pytanie radnego Gulcza wójt poinformował, że z wiadomych 
względów stołówka i dowozy szkolne przez jakiś czas nie funkcjonowały, a potem 
funkcjonowały częściowo. Stwierdził, że oszczędności z tego tytułu nie będą duże, ponieważ 
wzrosła cena biletów miesięcznych, które wykonawca zaoferował w przetargu na rok szkolny 
2020/2021. Poinformował, że do tej pory bilet kosztował ok. 62 zł, a teraz jest to ponad 80 zł. 
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Podsumował, iż pieniędzy na pewno wystarczy, a być może pozostaną jakieś drobne 
oszczędności z tego tytułu. 
- Przewodniczący – odnosząc się do działu 710 – działalność usługowa, gdzie zaplanowane 
środki wykorzystano w 5%, zapytał, o jaką działalność usługową chodzi. 
- Skarbnik – wyjaśniła, że chodzi o działalność związaną z wydawaniem decyzji 
o zagospodarowaniu przestrzennym; po prostu nie było tylu decyzji i faktura nie wpłynęła. 
Dodała, że realizacja będzie miała miejsce w drugim półroczu. 
Na dym dyskusję zakończono. 
 
 

Informację o przebiegu wykonania planu finansowego Gminnego Ośrodka Kultury 
w Pępowie za pierwsze półrocze 2020 roku przedstawiła księgowa GOK Aneta Grzymisławska 
– informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Dyskusja: 
- Wójt – potwierdził, iż planowany jest remont sufitu obejmujący m. in. montaż podbitki 
dźwiękochłonnej, oraz wymiana podłogi w GOK. Poinformował ponadto, że podjęto rozmowy 
z telekomunikacją w kwestii zwolnienia dwóch nieużywanych pomieszczeń, które mogłyby 
stanowić zaplecze dla sceny. Gdy tylko zostaną zwolnione, trzeba będzie wybić dodatkowe 
wejście i wykonać korytarzyk, aby każdy mógł niezależnie wchodzić do swoich pomieszczeń. 
Na tym dyskusję zakończono. 
 

 
W punkcie 9 – rozpatrzono i podjęto uchwały w sprawie: 
 

a) zmiany uchwały nr XIII/105/2019 Rady Gminy Pępowo z dnia 20 grudnia  2019 r. 
w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy Pępowo na 
2020 rok – projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy Katarzyna Kmiecik-Rosa. Jak 
wyjaśniła, zmiana uchwały wynika z zarządzenia Wójta Gminy Pępowo z dnia 28 sierpnia 2020 
r., gdzie zostały zaktualizowane kwoty; do obecnej kwoty 60.082,59 zł dodano równe 5.000,00 
zł, zatem środki finansowe na realizację programu przeciwdziałania narkomanii na terenie 
gminy Pępowo na 2020 rok pochodzące z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych, a także z budżetu gminy, wynoszą w tej chwili 65.082,59 zł. Nastąpiło również 
przesunięcie wydatkowanych środków między paragrafami w samym programie  – 
zrezygnowano z umów o dzieło i przesunięto środki na zadanie związane z pomocą społeczną 
osobom uzależnionym i ich rodzinom, osobom uzależnionym dotkniętym ubóstwem 
i wykluczeniem społecznym oraz integracją tych osób ze środowiskiem lokalnym 
z wykorzystaniem pracy socjalnej i kontaktu socjalnego. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XX/150/2020 w sprawie zmiany uchwały nr XIII/105/2020 Rady Gminy Pępowo z dnia 20 
grudnia 2019 r. w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania narkomanii na terenie gminy 
Pępowo na 2020 rok – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
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b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2020-2030 – 
projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Kinga Klozińska-Antczak. Jak wyjaśniła, 
proponowane zmiany WPF na lata 2020-2030 są zgodne ze zmianami w budżecie gminy na 
2020 rok, a po dokonaniu powyższych zmian wynik budżetu jest deficytowy. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XX/151/2020 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 
2020-2030 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 
c) zmian w uchwale budżetowej na rok 2020 – uzasadnienie do projektu uchwały 
odczytała Skarbnik Gminy Kinga Klozińska-Antczak. Jak wyjaśniła, proponuje się dokonanie 
zmian zarówno po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków. 
Dyskusja: 
- Wójt – przypomniał, że budżet i WPF to dwa spójne dokumenty, które muszą ze sobą 
współgrać. Poinformował, iż gmina ma do dyspozycji nieco ponad 1 mln zł otrzymane 
w ramach promesy przekazanej przez premiera Morawieckiego – pieniądze są już na koncie 
gminy. Stwierdził, że w związku z tym jest winien informację, na jakie zadania zostaną 
przeznaczone. Oznajmił, że będą to zadania drogowe w Pasierbach i w Gębicach, a dodatkowo 
do budżetu wchodzi dokończenie drogi w Krzyżankach i dokończenie drogi 
w Kościuszkowie. Pozostała kwota zostanie przeznaczona na rozpoczęte już prace koncepcyjne, 
które mają zakończyć się wykonaniem projektu, uzyskaniem pozwolenia i wykonaniem samej 
pracy, czyli posadowieniem w Gminnym Ośrodku Kultury windy dla niepełnosprawnych, która 
zabezpieczałaby poziom piwnicy, parteru oraz posiadającego zaplecze kuchenne i sanitarne 
piętra, gdzie docelowo miałby powstać Klub Seniora. 
 Wójt poinformował, że w związku z powyższym pieniądze, które w pierwotnej wersji 
budżetu były przeznaczone na drogi w Pasierbach i w Gębicach zostaną wycofane; za te 
pieniądze będą realizowane prace projektowe niezbędne dla przeprowadzenia kolejnych zadań 
inwestycyjnych, które w nowej perspektywie finansowej będą mogły być dotowane,  takich jak 
np. II część sanitacji Krzyżanek, rozbudowa SP w Skoraszewicach, wykonanie dróg na osiedlu 
w Pępowie (w pierwszej kolejności ul. Wiejska) oraz drobne projekty związane z zabudową 
rowu w Pępowie i remontami świetlic. 
- Przewodniczący – zapytał, w jakim procencie wojewoda zwrócił nam pieniądze w ramach 
funduszu sołeckiego za ubiegły rok. 
- Skarbnik – odpowiedziała, iż jest to 19%. 
- Przewodniczący – stwierdził, iż systematycznie się to zmniejsza. 
- Skarbnik – potwierdziła, iż gmina zeszła na niższy pułap, co jest spowodowane zwiększaniem 
się dochodów. 
- Radna Elżbieta Pawlak – odnosząc się do działu 600 transport i łączność zapytała, czy 
w projekcie budżetu oprócz przebudowy drogi w Pasierbach uwzględniono kawałek drogi 
w Wilkonicach oraz przejście dla pieszych przy sali wiejskiej, ponieważ wójt zawsze obiecywał, 
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że po zrobieniu drogi w Pasierbach zostanie zapewniona jakaś kwota na wykonanie drogi 
dojazdowej do bloku. 
- Wójt – poinformował, że budowa kawałka chodnika i wykonanie nawierzchni nie zostały 
uwzględnione w tym dziale – zostanie to zrealizowane w ramach wydatków bieżących. 
- Przewodniczący – odnosząc się do działu 926 zapytał, dlaczego, zamiast zapowiadanych 
50.000 zł, gmina otrzymała 47.770 zł dofinansowania na budowę Otwartej Strefy Aktywności 
w Gębicach. 
- Skarbnik – wyjaśniła, iż jest to kwota z rozliczenia – nie wydano pełnych 100.000 zł, 
a dofinansowanie stanowi 50% poniesionych wydatków. 
- Przewodniczący – żartobliwie stwierdził, że nie będzie trzeba jeździć do opery do Poznania, 
ponieważ w Skoraszewicach powstanie „opera”. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XX/152/2020 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2020 – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
d) uchwalenia programu współpracy Gminy Pępowo z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 
na rok 2021 – projekt uchwały omówił podinspektor ds. sportu Tomasz Gruetzmacher. 
Wyjaśnił, że w załączniku do uchwały znajdują się wszelkie kryteria 
i wytyczne, którymi kierują się osoby odpowiedzialne za przyznanie organizacjom 
dofinansowania, przy czym najważniejsze z nich wymienione są w § 6. Podkreślił, że do 
konkursu mogą przystępować zarówno organizacje lokalne, jak i zewnętrzne. Stwierdził, że rok 
2020 był wyjątkowo trudny dla organizacji, a trzy z nich do tej pory nie przystąpiły do  realizacji 
swoich zadań, ponieważ okazało się, że z powodu pandemii jest to niewykonalne; nie odbyły 
się m.in. wianki organizowane przez Uniwersytet Trzeciego Wieku, podobnie jak zaplanowane 
przedsięwzięcia z udziałem pępowskiego chóru oraz Gębickiego Towarzystwa Wędkarskiego. 
Poinformował, że po ustaleniach z wójtem kwota dofinansowania 
w przyszłym roku delikatnie wzrośnie, aby organizacje „odżyły” – łączna kwota będzie 
wstępnie wynosić ok. 35 tys. zł. 
- Przewodniczący – zapytał, co stanie się z pieniędzmi z tego roku, które nie zostaną 
wykorzystane. 
- Wójt – poinformował, że środki te pozostaną w budżecie i powstaje kwestia ich 
rozdysponowania. Stwierdził, iż najprawdopodobniej zostaną przeznaczone na kolejne zadania 
remontowe lub inwestycyjne, z których będzie pożytek, ponieważ muszą zostać spożytkowane 
w tym roku. Dodał, że nie ma jeszcze konkretnej decyzji, na co zostaną przeznaczone – jest to 
temat do przedyskutowania na komisjach. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XX/153/2020 w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Pępowo z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
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rok 2021 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
 
e) zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą Pępowo a Powiatem Gostyńskim – 
projekt uchwały omówił kierownik Wydziału Służb Technicznych Józef Grobelny. 
Przypomniał, iż co roku w okresie jesiennym Powiat Gostyński zwraca się z pytaniem, czy 
Gmina Pępowo wyraża wolę współdziałania w zakresie zimowego utrzymania dróg 
powiatowych na terenie gminy. Stwierdził, że jeśli Wysoka Rada wyraża taką wolę, to 
zasadnym jest podjęcie stosownej uchwały, aby wójt mógł podpisać porozumienie 
z powiatem. Dodał, iż jego zdaniem warto jest podpisać to porozumienie, ponieważ odbywa się 
to tak, że gmina bez względu na wszystko odśnieża drogi gminne, a żeby tam dotrzeć, nasze 
pojazdy i tak jadą drogą powiatową, odśnieżając ją. Kiedyś takie odśnieżanie odbywało się na 
nasz koszt, natomiast po podpisaniu porozumienia powiat zwraca nam koszty. Poinformował, 
że porównał proponowane stawki na nadchodzący sezon z ubiegłorocznymi, i są one o 10 zł na 
godzinę wyższe. Następnie przedstawił proponowane stawki, zależne od rodzaju 
wykorzystywanych maszyn. Kończąc swą wypowiedź nadmienił, że porozumienia 
z poszczególnymi podwykonawcami podpisuje wójt, jednak zainteresowanie taką formą 
współpracy słabnie z powodu braku śniegu; kiedyś podwykonawców było 7, a teraz wolę 
współpracy wyraża 3. Podkreślił, że nie sposób przewidzieć, jaka będzie zima, jednak należy 
się do niej przygotować; w sytuacji, gdy takie porozumienie jest podpisane, w ciągu godziny 
równolegle odśnieżanych jest kilka odcinków, a cała akcja przebiega szybko i sprawnie. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XX/154/2020 w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy gmina Pępowo a Powiatem 
Gostyńskim – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 
 W punkcie 10 – wolne głosy i wnioski – głos zabrali: 
- Radny Józef Śląski – zwrócił się do wójta z prośbą o przeprowadzenie rozmowy 
z miejscową służbą zdrowia. Stwierdził, iż korzysta z poradni w Gostyniu i w Lesznie, a tam 
teleporady odbywają się zupełnie inaczej, niż w Pępowie, ponieważ rejestracja przyjmuje 
zgłoszenie i umawia pacjenta na teleporadę o określonej porze. Do pępowskiej przychodni 
natomiast nie sposób się dodzwonić, ponieważ teleporady udzielane są z tego samego numeru, 
na który należy zadzwonić, aby się zarejestrować. Podkreślił, że nie może być, tak, że ktoś 
potrzebuje pomocy i nie może jej w danym momencie otrzymać, ponieważ lekarz udziela 
teleporady; każdy lekarz powinien mieć oddzielny aparat. 
- Przewodniczący – poinformował, że podejrzewa, iż odkładana jest słuchawka, ponieważ 
można dzwonić i 10 razy, a nikt jej nie podnosi. 
- Radna Rady Powiatu Gostyńskiego Mirosława Bigaj – przypomniała, że zbliża się jesień, 
a pacjenci czekający na badanie krwi w pępowskim ośrodku zdrowia stoją na chłodzie 
i zimnie. Stwierdziła, że trzeba coś wymyślić, zmienić system oczekiwania w kolejce, ponieważ 
często osoby chore stoją w tej kolejce przez ponad godzinę, co w przypadku wystąpienia 
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jeszcze niższych temperatur może skończyć się pobytem w szpitalu. Zaapelowała, aby podjąć 
kroki mające na celu znalezienie lepszego rozwiązania. 
 Następnie przypomniała wójtowi o sprawie przejścia dla pieszych przy GOK, które 
z uwagi na wysokie krawężniki jest bardzo niewygodne i stwarza zagrożenie w szczególności 
dla osób starszych i niepełnosprawnych. Stwierdziła, że skoro w GOK ma powstać 
udogodnienie w postaci windy, należałoby podjeść do sprawy w sposób kompleksowy 
i skorygować różnice w poziomie także na pobliskim przejściu. Stwierdziła, że nie wie, czy ta 
inwestycja ma szanse na realizację, ponieważ wprawdzie jest to droga powiatowa, jednak 
z kolei GOK jest nasz. 
 Dalej radna powiatowa M. Bigaj poinformowała, że podejmowała wątek uproszczonej 
sygnalizacji świetlnej naprzeciwko szkoły, o którą wnioskowali pępowscy radni i która była 
negocjowana w powiecie. Oznajmiła, że pojawił się nowy plan, który zakłada budowę 
fragmentu chodnika do nowego marketu „Dino”, w związku z czym uznaje się, że ta 
sygnalizacja przestaje być tak potrzebna. Stwierdziła, że nie jest do końca przekonana 
o słuszności takiego rozwiązania, i może jednak dobrze byłoby w pobliżu szkoły taką 
sygnalizację zamontować. 
- Przewodniczący – zauważył, że wszystko, o czym mówi radna powiatowa, dotyczy dróg 
powiatowych, zatem powinna zgłosić to p. Mayerowi. 
- Radna Rady Powiatu Gostyńskiego Mirosława Bigaj – zapewniła, że zdaje sobie z tego sprawę. 
Poinformowała, że rozmawiała już o tym z p. Szymonem Jakubowskim. Stwierdziła, że będzie 
kłopot, ponieważ p. Mayer niebawem odchodzi na emeryturę. 
- Przewodniczący – stwierdził, że p. Mayer jest jeszcze na stanowisku. 
- Radna Mirosława Bigaj – odparła, iż zdaje sobie sprawę, że sprawa wymaga również 
negocjacji z p. wójtem i spotkała się z opinią, że sprawa była już z wójtem negocjowana 
i zrezygnowano z budowy sygnalizacji. Poprosiła wójta o wyjaśnienie, na czym w końcu 
stanęło. 
- Wójt – przyznał, że temat teleporad jest dla niego nowy i zobowiązał się porozmawiać 
o sprawie dr. Górskim. Poinformował, że rozmawiał z nim już o kolejce do badania krwi 
i w wyniku dość ostrej dyskusji sytuacja uległa zmianie, ponieważ mieszkańcy, którzy chcieli 
oddać krew do badania do tej pory czekali z tyłu, za ośrodkiem zdrowia, i korzystali z wejścia 
dla niepełnosprawnych, natomiast na ten moment pacjenci oczekują we wnęce przy wejściu od 
ul. Mycielskiego, tak jak to było kiedyś – z tym, że wchodzą do ośrodka zdrowia pojedynczo. 
Stwierdził, że takie rozwiązanie wprawdzie nie da zbyt wiele ciepła, jednak pacjenci są 
przynajmniej chronieni przed deszczem. Dodał, że rozważano możliwość umawiania 
pacjentów w odstępach czasowych, jednak przedstawiciele spółki „Asklepios” zwracają uwagę 
na fakt, że temat jest trudny, ponieważ krew do badania oddają nie tylko mieszkańcy, którzy 
otrzymali skierowania od miejscowych lekarzy, ale też cała masa pacjentów, którzy otrzymali 
skierowanie z prywatnego gabinetu, przez co trudniej jest do nich dotrzeć. 
 Odnosząc się do kwestii przejścia dla pieszych wójt zauważył, że w jego bezpośrednim 
sąsiedztwie znajduje się zjazd na probostwo, gdzie nie ma krawężnika, dlatego osoby 
niepełnosprawne przeprawiają się tamtędy. Dodał, że rozmawiał o tej sprawie z p. Grzegorzem 
Mayerem i jest szansa na realizację tej inwestycji, jednak miałoby się to odbyć w taki sposób, 
że gmina występuje w tej sprawie z wnioskiem do starostwa, otrzymuje zgodę i realizuje prace 
własnym sumptem – i prawdopodobnie tak właśnie się stanie. Nadmienił, że postara się 
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porozmawiać o możliwości realizacji tego zadania z  szefem firmy „Drogbud”, która wygrała 
przetarg na przebudowę dróg gminnych, i być może uda się te prace wykonać w ramach 
przetargu. Poinformował ponadto, że ma na uwadze kwestię fałdy na nawierzchni asfaltowej 
przy wjeździe na ul. Promienistą, która nie została wzięta pod uwagę przy okazji wcześniej 
prowadzonych prac. 
 Przechodząc do tematu sygnalizacji świetlnej przy szkole wójt poinformował, że na 
komisji ruchu drogowego nie stwierdzono potrzeby zamontowania dodatkowego oświetlenia, 
natomiast jeżeli chodzi o bezpieczeństwo przejścia na wysokości marketu „Dino”, komisja 
ruchu drogowego zadecydowała, że powiat własnym sumptem zabuduje 8-10 m rowu 
w stronę Pępowa, na którym zostanie zbudowany chodnik, po czym zostanie w tym miejscu 
wymalowane przejście dla pieszych. Przyznał, iż w rozmowach z powiatem pojawił się pomysł, 
żeby zbudować chodnik od skrzyżowania ul. Powstańców Wlkp. z drogą w kierunku 
Krzekotowic do samego „Dino”, jednak ostatecznie stwierdzono, że po drugiej stronie znajduje 
się ładny chodnik, dlatego nie ma sensu wydawać pieniędzy, gdy potrzeb jest cała masa. Dodał, 
że sprawdzał przejście przy szkole podstawowej po zmroku pod kątem widoczności i doszedł 
do wniosku że nie potrzeba tam dodatkowej lampy, ponieważ najbliższa stoi zaledwie 3-4 m od 
przejścia. Wyraził też nadzieję, że proceder przekraczania prędkości na ul. Powstańców Wlkp. 
zostanie ukrócony przez policję, która coraz częściej pojawia się w tym rejonie. 
- Przewodniczący – poinformował, że gdy przejeżdżał nocą przez Słupcę, jego uwagę zwróciły 
dwa przejścia dla pieszych w newralgicznych miejscach, które były oświetlone światełkami, co 
dawało bardzo dobry rezultat. Zastanawiał się, czy światełka te zostały zamontowane przy 
okazji kładzenia asfaltu, czy może później. Dodał, że podobnego rozwiązania nie napotkał 
nigdzie indziej. 
- Wójt – podzielił się pomysłem, aby przy wjeździe do Pępowa ustawić interaktywny, 
ostrzegawczy znak drogowy informujący o prędkości, podobny do tego, jaki znajduje się 
w Gostyniu przy ul. Nad Kanią. Dodał, że w przyszłorocznym projekcie budżetu planowana 
jest budowa chodnika od skrzyżowania z drogą w kierunku Krzekotowic aż do szkoły, która 
miałaby zostać zrealizowana wspólnie z powiatem, i przy tej okazji przed przejściem dla 
pieszych można by postawić kolorowy znak „kierowco, zwolnij”, który będzie widoczny 
zarówno w dzień, jak i w nocy. Stwierdził, że byłoby to rozwiązanie nowoczesne 
i bezpieczne. 
- Radna Elżbieta Pawlak – wobec braku konkretnej odpowiedzi ponowiła swoje pytanie 
o termin wykonania nawierzchni asfaltowej na drodze przy sali wiejskiej, która została 
wykupiona przez gminę. Dodała, że wieczorem w Wilkonicach odbędzie się zebranie wiejskie 
i chciałaby wiedzieć, jakiej informacji ma udzielić mieszkańcom. 
- Wójt – odpowiedział, że zadanie to zostanie zrealizowane jeszcze w tym roku, 
najprawdopodobniej pod koniec października. Wyjaśnił, że zapis jest planowany na 
7 października i wtedy gmina stanie się właścicielem tego gruntu. Dodał, że być może 
w ramach jednego zadania zostanie również wykonany kawałek parkingu w Krzekotowicach. 
- Radny Radosław Sobótka – zaapelował, aby zamontować barierkę na zakończeniu chodnika 
w Czeluścinku, który jest połączony z głębokim rowem. Podkreślił, że wie, iż jest to 
zaplanowane, jednak chciałby, aby zadanie to zostało zrealizowane w możliwie jak 
najszybszym terminie. Następnie radny podziękował za wykonanie „Szatni na medal” 
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w siedzibie klubu piłkarskiego „Grom Czeluścin”, które powstały po wielu latach walk 
i oczekiwań. 
- Wójt – poinformował, że uzupełnienie barierek bezpiecznikowych w Czeluścinku jest 
zapisane w protokole odbioru. Zapewnił, że ze swojej strony postara się monitować 
w Powiatowym Zarządzie Dróg, żeby zostały one jak najszybciej zamontowane. Dodał, że 
marzeniem było, aby zamontować barierki na całej długości odnowionego rowu, jednak ich 
wstępny koszt to ok. 38 tys. zł, wobec czego zostaną zamontowane jedynie w miejscu, gdzie 
kończy się rów i ok. 2-3 m w stronę miejscowości Czeluścin. 
 Przyznał, że temat „Szatni na medal” umknął mu w jego sprawozdaniu, jednak zadanie 
to rzeczywiście zostało zakończone, a przy okazji wieś odświeżyła małą salkę znajdującą się 
w bezpośrednim sąsiedztwie szatni. Podsumował, że na dzień dzisiejszy klub z Czeluścina ma 
do dyspozycji dwa prysznice, ubikację, umywalkę, pomieszczenie gospodarcze, gdzie można 
trzymać sprzęt, oraz pomieszczenie dla sędziów z oddzielnym wejściem, zatem minimalne 
wymagania są spełnione. Stwierdził, że spośród czterech klubów, które wystąpiły w programie 
„Asy z B klasy”, Czeluścin ma obecnie najlepsze warunki. 
 Podsumowując dyskusję dotyczącą oszczędności w budżecie wójt stwierdził, że mogą 
się one pojawić w niektórych działach, jednak bieżący rok jest specyficzny, a pandemia 
wpłynęła też na dochody gminy. Stwierdził, że w związku powyższym należy działać ostrożnie. 
Zadania inwestycyjne zostały wprawdzie zwiększone o 1,5 mln zł, jednak trzeba też brać pod 
uwagę dochody gminy, jakie do muszą spłynąć do końca roku. Udział w podatku PIT jest 
regulowany na bieżąco, ale zrealizowany został na poziomie 43%, a nie 50%. Wójt podkreślił, 
że kilka procent od kwoty 4,5 mln zł stanowi spory ubytek. Nie wiadomo też, czy subwencja 
wpłynie w wysokości zadeklarowanej przez ministra. Zaakcentował, że gmina stara się działać 
rozsądnie, co objawia się nie tylko wpisywaniem do budżetu dodatkowych zadań 
inwestycyjnych, ale też zmniejszeniem deficytu o ponad 360 tys. zł, o czym mówiła 
p. Skarbnik. Kończąc swą wypowiedź stwierdził, że mając w perspektywie rozbudowę Szkoły 
Podstawowej w Skoraszewicach należy liczyć się z tym, że trzeba działać oszczędnie, 
a w przypadku pojawienia się dodatkowych oszczędności w budżecie należy kontynuować 
zmniejszanie deficytu na ten rok. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 

 
W punkcie 11 – w związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący zamknął 

XX sesję Rady Gminy Pępowo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
  Protokołowała                                                           Przewodniczący 
 

        Jagoda Kowalewska                                                        Zenon Rogala 


